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Úvodní slovo šéfredaktora…Úvodní slovo šéfredaktora…Úvodní slovo šéfredaktora…Úvodní slovo šéfredaktora…    
     Možná to zní neuvěřitelně, ale náš od-
dílový časopis Kvočlík vstupuje v těchto 
dnech do svého již 13. ročníku! Toto číslo 
vychází nejen jako připomínka zmíněné-
ho výročí, ale i jako určité ohlédnutí se za 
uplynulými letními prázdninami, které 
byly pro mnohé z nás nabité zajímavými 
zážitky. Na některé z nich si na těchto 
stránkách společně zavzpomínáme…Na 
závěr mého krátkého úvodního slova 
bych vám všem rád popřál úspěšný školní 
rok plný radostných okamžiků . 

- Lišák- 

    Tábor Rataje 2008Tábor Rataje 2008Tábor Rataje 2008Tábor Rataje 2008    
     Prvních 14 dní v červenci ( 28.6.-12.7.2008 ) jsme stejně jako 
každý předešlý rok vyrazili na letní tábor- v pořadí již 19. od 
obnovení Junáka v roce 1990. Naším útočištěm se stalo tábořiště 
v Ratajích u Bechyně, kde jsme se usadili na jedné louce u říčky 
Smutná. Počasí nám opět přálo, a tak jsme za celé dva týdny zažili 
jen pár malých přeháněk. Díky tomu jsme se mohli bez starostí 
věnovat naší celotáborové hře, kterou pro nás letos vymysleli 

Klokan s Bumčou a která vycházela ze 
žánru fantasy. Užili si i příznivci 
táborových staveb, kteří se mohli 
podílet na budování mostu přes řeku, 
chrámů či umývárky.  
     Sečteno, podtrženo: tábor na Rata-
jích se opravdu vyvedl a kdo by chtěl 
zavzpomínat na atmosféru letního 
skautování, může si prohlédnout 
fotografie na www.karibu.rajce.net.    

  -Lišák- 



KOUTEK VŮDCE ODDÍLU… 
     Pomalu se k nám blíží babí léto a s ním i další akce našeho oddílu.  
Přesto ve mně  ještě stále doznívá léto ve své plné síle. Přestože to 
vypadá, že v době od konce letního tábora do první zahajovací 
schůzky spí oddíl zimním spánkem, ve skutečnosti je tomu právě 
naopak. Většina z nás ve vedení se snaží během léta vyjet na nějaký 
vzdělávací kurz nebo akci, abychom pro lepší práci v oddíle získali 
inspiraci, nové náměty, vyměnili si zkušenosti s jinými vedoucími a 
dozvěděli se i další věci potřebné pro vedení oddílu z oblasti práva, 
zdravovědy apod.  Rád bych tedy poděkoval všem, kteří mají zájem 
se dále vzdělávat a věnovat tak podstatnou část  svého volného času 
sebevzdělávání a hledání nových cest a možností, jak dobře pokra-
čovat dál. Oddílový rádce Matěj Pacovský – Ronaldo se zúčastnil les-
ního kurzu Stříbrná řeka, který je určen pro vzdělávání vůdců oddí-
lů. Po závěrečných zkouškách, které Ronalda čekají na podzim, bude 
mít tedy náš oddíl dalšího člověka s kvalifikací na vůdce oddílu. Dal-
ším z nás, který vyrazil rozšiřovat své obzory byl Peťa Hajduch. 
Zúčastnil se Vlku-kurzu pro ty, kteří vedou děti od 6 do 10 let.  
     Ani já jsem se ve druhé polovině léta nenudil. S Koumesem jsme 
vyrazili na Podkarpatskou Rus, kde jsme kromě nádherných hor 
navštívili i místo, kde v roce 1938 tábořil s druhým skautským   
                                                                                                      oddílem z Prahy   
                                                                                                      Jaroslav Foglar   
                                                                                                      (viz foto).   
                                                                                                      Po návratu 
                                                                                                       jsme ještě   
                                                                                                      stihli absolvovat   
                                                                                                      Jihočeskou lesní   
                                                                                                      školu a tím si  
                                                                                                      opět rozšířili  
                                                                                                      kvalifikaci pro   
                                                                                                      vedení skaut-  
                                                                                                      ského oddílu. 
 
         -Vláďa- 



OD KOPAČEK KOD KOPAČEK KOD KOPAČEK KOD KOPAČEK K    VAŘEČCEVAŘEČCEVAŘEČCEVAŘEČCE    
    

     „…Do hotové omáčky přidáme trošku citronu a dochutíme 
vegetou a pepřem.“ Na vaření v podstatě nic není, kór když máte 
k dispozici luxusně vybavenou kuchyni, pánve z prvotřídního tef-
lonu a sestavu elektrických šlehadel z teleshopingu. Jedná se o vý-
střelek nejnovější kuchyňské módy – špatně umyté hrnce, poličky 
alla Tančící dům v Praze a nikdy se nenudící společnost much, 
v převážné části bzučících a lepících se na mucholapky.  
 

     Největší sranda je, když se na ty 
mucholapky přilepíte vy sami, zrovna 
v době, kdy jednou nohou přidržujete 
bednu na chleba, aby kamarádovi 
neskřípla ruce, druhou jste právě 
šlápli do rozlité rozvařené rýže, rukou 
držíte žhavou pokličku od hrnce s 
polévkou a v puse převalujete snad 
ještě vařící se brambor. Zjistíte, že je 
OPĚT převařený. To vám pak pomůže 
jedině kuchař, tedy spíše Kuchař. 
Jediný opravdový, kterého jsme letos 
na táboře měli. Přijde s poklonou, vše 
vyřeší a snese veškeré nadávky od 

toho nádeníka, který do jídla občas přisype o jeden sáček majo-
ránky víc, než je potřeba. 
 
     Největší kumšt vaření je vědět, jak co chutná a nebát se přidat víc 
než radí zdravý rozum. Ocet není bezová šťáva a bobkový list 
nechutná jako list šťovíku. Já, když jsem byl malý, jsem si například 
polévku v talíři solil tím způsobem, že jsem vždycky přidal malou 
špetičku a ochutnal, jestli není náhodou přesolená. Takhle to šlo 
dál, až jsem ztratil trpělivost, přidal víc, a protože v tom talíři už 
moc původní tekutiny nebylo, svoji porci jsem si skutečně přesolil. 
 
 



Tak takhle ne přátelé! Ochucovat se 
musí buď zkušeným okem, nebo 
když nevíte, jak co chutná, zaris-
kovat a empirickou metodou „po-
kus-omyl“ přijít na správné množ-
ství. Ale pozor! Ne každá sůl je stej-
ně slaná! Některá jídla vyžadují od 
špetky pohlazení, jiná spíše potres-
tání, třeba deset koleček kolem 
tábora. Však to byl také v kuchyni 
vedle kloktání octem druhý nejob-
líbenější trest za nezřízené chování. 
Kdo si v jídelně nechal nepořádek, 
běžel kolečka nebo v horším pří-
padě až do Ratajů. A já se divil, že 
mají děti po táboře takovou fyzik-
ku! 
 
     Ještě že jsme tak striktně nedodržovali i vyplachování pusy 
octovou vodou po vyřčení sprostého slova. To bychom pak měli 
všichni rozežraná ústa a jazyk bez citu. Je to, nicméně, nápaditá 
taktika úspěšného kuchaře: Nechej před každým jídlem oddíl vy- 
kloktat octovou nebo jinou nechutnou vodou a pozitivní ohlasy 
máš zajištěné. 
 

     Avšak k čemu to všechno? Vždyť 
vařit umí každý, kdo si UMÍ přečíst 
recept z kuchařky a není zrovna fana-
tický labužník a jazykový kaskadér.  
I kdejaký fotbalista je gramotný a 
může vařit. Proto nezoufejte, milí 
skauti! Až se jednou naučíte číst (tře-
ba i mezi řádky), vaření vám půjde od 
ruky.   

  
-Ronaldo- 



 
 
 
 
 
 
     V sobotu 6.9.2008 proběhla v klubovně na Vykopávkách zahajo-
vací schůzka našeho oddílu. Program nebyl tentokrát v režii vůdce 
sedmičky, ale oddílového rádce Ronalda, který nás po krátkém 
přivítání vyzval k seřazení na pozemku, kde nám sdělil pravidla  

první hry… 
Jaké hry jsme hráli…?Jaké hry jsme hráli…?Jaké hry jsme hráli…?Jaké hry jsme hráli…? 
     Jako první jsme si společně zah-
ráli hru, při níž musel každý získat 
podpisy ostatních hráčů. Ale aby se 
mu to podařilo, musel s dotyčným 
oběhnout celý pozemek. 
     Při další hře jsme pro změnu 
všichni stáli v řadě a snažili se vzá-
jemným přelézáním jeden přes 
druhého vytvořit linii, kde budeme 
všichni seřazeni podle velikosti. 
     Jako poslední jsme si zahráli 
obdobu „tulení šlachy“ a kvůli to-
mu jsme se přesunuli na větší pro- 

stranství za fotbalovým hřištěm. Jakmile jsme hru dohráli, vrátili 
jsme se do klubovny na malou organizační poradu. 
KdyKdyKdyKdy    budou letos schbudou letos schbudou letos schbudou letos schůůůůzky…?zky…?zky…?zky…?    
     Po několikaminutové diskuzi se nám podařilo domluvit termíny 
schůzek, které budou probíhat následovně: 
skauti:  stskauti:  stskauti:  stskauti:  střřřředa 16:00eda 16:00eda 16:00eda 16:00----18:0018:0018:0018:00 ( rádce družiny Medvědů: Vláďa ) 
vlvlvlvlččččata:  pátek 15:00ata:  pátek 15:00ata:  pátek 15:00ata:  pátek 15:00----17:00 17:00 17:00 17:00 ( rádce družiny Svišťů: Peťa ) 
     Poté, co byly domluveny tyto termíny, schůzka pozvolna 
skončila, a tak jsme se rozešli do svých domovů. Fotografie ze   
schůzky si můžete prohlédnout na www.karibu.rajce.net. 

-Lišák- 



NOVÁ ODDÍLOVÁNOVÁ ODDÍLOVÁNOVÁ ODDÍLOVÁNOVÁ ODDÍLOVÁ    
                            NÁSTNÁSTNÁSTNÁSTĚĚĚĚNKANKANKANKA    
     Během jedné z brigád,      Náš oddíl se po boku 6. dívčího   
které proběhly po prázdni- oddílu Lyra zúčastnil programu  
nách, byla ke klubovně na- připraveném městem Sezimovo  
instalována nová nástěnka, Ústí k příležitosti každoroční pouti. 
která by měla být tzv. blbu- A tak zatímco na hřišti Sokola před- 
vzdorná. Co to znamená? váděly své umění mažoretky a do-  
Podle jejího tvůrce Vládi by brovolní hasiči, my jsme u nás na  
nemělo být možné ji rozbít klubovně vyrobili 6 stanovišť pro 
kamenem ( jedná se o plexi- děti. Bohužel jsme dopadli podobně 
sklo těsně přiléhající k bytel-  
né finské dřevotřísce ) ani 
vyrvat ze země ( je zabeto- 
novaná 60 cm pod zem ). 
     V pátek 5.9. 2008 byla  
nástěnka poprvé slavnost-  
ně vyzdobena a fotografie  
z tohoto dne si můžete pro- 
hlédnout na www.karibu. 
rajce.net. 
                                                     -Lišák-  

  
 jako minulý rok. MĚXUS sice tento-        
       krát nezapomněl naše plakáty vyvě-  
       sit, ale podcenil přitažlivost pouti 
 na náměstí pro rodiny s dětmi. Na- 

 konec to dopadlo tak, že na hřiště ani  
 k nám téměř nikdo nedorazil… A to   
 je škoda, protože jsme měli připrave- 
 ný kvalitní program jak pro chlapce 
 tak pro dívky. Snad to příště bude  
 lepší… Fotografie z akce jsou opět  
 dostupné na www.karibu.rajce.net. 

-Lišák- 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kvočlík,  zpravodaj 7.oddílu Karibu. Šéfredaktor a kreslíř: Zdeněk Prošek-Lišák, 
redaktor: Jiří Bumerl-Bumča, Jan Kolesnáč-Myšák, externista: Jan kuchař; příští číslo 
vyjde v listopadu 2008  


